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PROTOKÓŁ NR 188.2022 

Z POSIEDZENIA ZARZĄDU POWIATU W MIĘDZYRZECZU 

które odbyło się w dniu 11 października 2022 r. 

 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Agnieszka Olender              - Starosta 

2. Zofia Plewa                        - Wicestarosta 

3. Roman Nowak                  - Członek Zarządu 

4. Dariusz Orzeszko             - Członek Zarządu 

5. Zbigniew Światek              - Członek Zarządu 

oraz  

Remigiusz Biłous                  - Skarbnik Powiatu  

Mirosław Leśny                     - Sekretarz Powiatu 

a także: 

Damian Makowski           - Kierownik Biura Informatyki i Bezpieczeństwa Informacji            

(podczas omawiania pkt 1) 

Czesław Toczyński             - Dyrektor Biura Starosty 

 

Posiedzenie otworzyła Starosta, Pani Agnieszka Olender, po czym ustalono porządek obrad. 

 

1. Sprawy budżetowe, w tym podjęcie uchwał. 

2. Podjęcie rozstrzygnięcia w zakresie zamówienia publicznego. 

3. Rozpatrzenie projektu umowy użyczenia nieruchomości w celu budowy Regionalnego 

Centrum Pediatrii.  

4. Rozpatrzenie spraw z zakresu działalności Zarządu Dróg Powiatowych w Międzyrzeczu. 

5. Zapoznanie się z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie regulaminu organizacyjnego 

Domu Pomocy Społecznej w Jasieńcu. 

6. Rozpatrzenie spraw z zakresu gospodarki nieruchomościami, w tym podjęcie uchwały  

w sprawie ustalenia stawek czynszu za 1 m
2
 powierzchni użytkowej lokali mieszkalnych.  

7. Omówienie innych spraw z bieżącej działalności powiatu.  

8. Przyjęcie wykazu jednostek organizacyjnych powiatu. 
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9. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Zarządu Powiatu. 

10.  Wolne wnioski. 

 

Ad. 1 

Skarbnik omówił projekt uchwały w sprawie zmiany w budżecie na 2022 r. Projekt 

przewiduje zmniejszenie dochodów i wydatków budżetowych oraz dokonanie przesunięć 

między paragrafami – zwiększono między innymi kwotę na wypłatę nagród dla nauczycieli  

z okazji Dnia Edukacji Narodowej. Agnieszka Olender wyjaśniła, że szkoły mają swój fundusz 

nagród, zwiększenie kwoty to dodatkowa pula pieniędzy, którą Starostwo przekazuje szkołom. 

Przy przyznawaniu środków dla konkretnej szkoły uwzględnia się różne kryteria np. ilość 

uczniów czy ilość nauczycieli, dlatego wysokość ich jest zróżnicowana. Przy okazji tematu 

nauczycieli Dariusz Orzeszko zwrócił uwagę na coraz bardziej dotkliwe braki kadrowe  

w szkołach. Pani Starosta wyraziła zrozumienie co do braku kadry, bo jako Powiat również się 

boryka z problemem kadrowym w placówkach oświatowych. Chodzi między innymi o nowo 

tworzony Dom Dziecka Nr 3 w Skwierzynie, gdzie co prawda wszystko jest jeszcze w trakcie 

uzgodnień, ale na dzień dzisiejszy wciąż brakuje 3 pracowników. Natomiast już wiadomo, że 

jest siedmioro dzieci, które zamieszkają w nowym domu dziecka. Pani Agnieszka Olender 

powróciła do tematu dokładania ogromnych środków na kształcenie dzieci i młodzieży 

Oddziału Psychiatrii Sądowej dla Młodzieży w Obrzycach. Nauczanie indywidualne dzieci  

w tym oddziale pochłania ok. 1 mln zł rocznie. Dlatego zrodziła się idea, aby tymczasowo przy 

Liceum Ogólnokształcącym powstały dwa oddziały szkolne, w których będą prowadzone 

zajęcia grupowe. Docelowo ma powstać szkoła przyszpitalna. Pani Marszałek Polak 

zaoferowała pomoc przy jej tworzeniu; na początek zadeklarowała pomoc przy remoncie 

pomieszczeń. Takie rozwiązanie będzie optymalne, ponieważ w ślad za uczniami pójdą 

subwencje. 

Pan Zbigniew Świątek powrócił do tematu uchwały i zadał pytanie na jakie konkretnie usługi 

informatyczne przeznaczona zostanie kwota 30 tys. zł. O udzielenie odpowiedzi na to pytanie 

Agnieszka Olender poprosiła kierownika Biura Informatyki i Bezpieczeństwa Informacji. Pan 

Damian Makowski wyjaśnił, że środki te przeznaczone będą na ochronę i zabezpieczenia  

programów niezbędnych dla prawidłowego funkcjonowania systemów teleinformatycznych. 

Obecnie za szereg usług IT płacimy na podstawie szacowań z poprzednich lat, stąd 

konieczność zwiększenia środków na ten cel. 
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Następnie kierownik został poproszony o odniesienie się do tematu związanego  

z wprowadzeniem w starostwie elektronicznego obiegu dokumentów. Obecnie trwa rozeznanie 

rynku, chcielibyśmy wejść w rozwiązania rządowe, które nie generowałyby dodatkowych 

kosztów.  Niestety te programy są niedoskonałe. Jesteśmy również w kontakcie z Urzędem 

Miejskim w Międzyrzeczu, gdzie elektroniczny obieg dokumentów funkcjonuje od 15 lat; 

czekamy na wycenę rozwiązania.  

Następnie Skarbnik omówił projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wdrożenia 

procedury scentralizowanych rozliczeń z tytułu podatku VAT oraz zasad przygotowania  

i przekazywania informacji w formie Jednolitego Pliku Kontrolnego (JPK_V7M) w Powiecie 

Międzyrzeckim i jego jednostkach organizacyjnych. W związku z utworzeniem w Powiecie 

Międzyrzeckim nowej jednostki tj. placówki opiekuńczo- wychowawczej- Dom Dziecka Nr 3,  

zaistniała konieczność uwzględnienia w/w placówki w przedmiotowej uchwale. Zarząd 

jednogłośnie podjął uchwałę Nr 101.2022 w sprawie zmiany w budżecie na 2022 r. oraz 

uchwałę Nr 102.2022 zmieniającą uchwałę w sprawie wdrożenia procedury scentralizowanych 

rozliczeń z tytułu podatku VAT oraz zasad przygotowania i przekazywania informacji  

w formie Jednolitego Pliku Kontrolnego (JPK_V7M) w Powiecie Międzyrzeckim i jego 

jednostkach organizacyjnych. 

Pani Starosta zwróciła uwagę, że ze względu na planowany w 2023 r. skokowy wzrost 

wydatków (wzrost o 420%) na koszty energii elektrycznej,  założenia planistyczne (do projektu 

budżetu) zakładające utrzymanie dotychczasowego poziomu wydatków jednostek na w/w 

media, są obarczone dużym niedoszacowaniem i skutkować będą koniecznością dokonywania 

dużych korekt budżetu 2023 w czasie trwania roku budżetowego. Skarbnik wyraził swoje 

obawy co do możliwości spięcia przyszłego budżetu, przy zmianie założeń finansowych. 

Dodał, że łatwiej jest zwiększać konieczne wydatki w czasie trwania roku.  

Następnie Zarząd zapoznał się z wnioskiem Dyrektora Domu Pomocy Społecznej 

w Międzyrzeczu dotyczącym Warsztatu Terapii Zajęciowej. Zarząd zakwalifikował wniosek do 

pozytywnego rozpatrzenia po przedstawieniu stanowiska Dyrektora Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie. 

Ponadto Zarząd Powiatu zapoznał się z rozliczeniami dotacji. Zarząd zaakceptował rozliczenie 

dotacji udzielonych CKZ Gorzów Wlkp., Zasadniczej Szkole Zawodowej w Trzcielu oraz 

placówce opiekuńczo-wychowawczej na terenie powiatu wałbrzyskiego, myśliborskiego, 

skierniewickiego, pomorskiego, czarnkowsko-trzcianeckiego, wolsztyńskiego, krośnieńskiego, 
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sulęcińskiego, wschowskiego, gostyńskiego, inowrocławskiego, świebodzińskiego, 

międzychodzkiego i miasta Poznań. 

 

Ad.2  

Członkowie Zarządu zapoznali się z informacją przygotowaną przez komisję 

przetargową w sprawie rozstrzygnięcia postępowania na zadanie pn. „Doposażenie pracowni 

IT dla Centrum Kształcenia zawodowego i Ustawicznego w Międzyrzeczu”. Wpłynęły dwie 

oferty. Oferta Zakładu Handlowo Usługowego AJPI Arkadiusza Araszkiewicza uzyskała 

największą ilość punktów. Zarząd zaakceptował wybór i informację, która zostanie 

opublikowanie na stronie BIP Starostwa.  

 

Ad.3  

Pan Czesław Toczyński wyjaśnił, że Szpital złożył do Burmistrza Międzyrzecza 

wniosek o wydanie decyzji o warunkach zabudowy na budowę Regionalnego Centrum 

Pediatrii. W tej sytuacji to Spółka będzie się ubiegać o pozwolenie na budowę, a dopiero po jej 

uzyskaniu będzie mogło dojść do przeniesienia pozwolenia na Powiat Międzyrzecki. To 

oznacza, że w tym momencie nie ma jeszcze potrzeby zawierać umowy użyczenia. Będzie ona 

musiała być zawarta przed dniem złożenia wniosku o przeniesienie pozwolenia na budowę. Ta 

sytuacja powoduje też konieczność aneksowania w tym zakresie zawartego porozumienia. 

Odnośnie projektu umowy użyczenia Pani Starosta oczekuje jego oceny i zaparafowania przez 

radcę prawnego.  

 

Ad. 4 

Pan Czesław Toczyński poinformował, że do Starostwa wpłynęły wnioski  

o udostępnienie informacji publicznej od firmy STRABAG Infrastruktura Południe Sp. z o.o. 

Te same wnioski zostały również złożone do Zarządu Dróg Powiatowych w Międzyrzeczu. 

Merytorycznej odpowiedzi na wnioski udziela ZDP. Z uwagi na to, że wnioski trafiły również 

do Starostwa, informujemy STRABAG, że odpowiedzi udzieli ZDP w Międzyrzeczu. 

Członkowie Zarządu zapoznali się z wnioskami Zastępcy Dyrektora Zarządu Dróg 

Powiatowych w Międzyrzeczu o wyrażenie zgody na usunięcie drzewa i nieodpłatne 

przekazanie pnia. Pan Czesław Toczyński odniósł się do uchwały dotyczącej zasad 

gospodarowania składnikami majątku ruchomego, a także do uchwały upoważniającej ZDP do 
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usuwania drzew. Zdaniem Pana Dyrektora w tej sprawie nie ma potrzeby zajmowania 

stanowiska przez Zarząd Powiatu, ponieważ zgodnie z § 5 ust. 1 oraz § 30 uchwały  

Nr 47.2013 ZDP może dokona nieodpłatnego przekazania, o czym ma zawiadomić Zarząd 

Powiatu. Członkowie Zarządu zaakceptowali to stanowisko. 

 

Ad.5 

Zarząd zapoznał się z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie regulaminu 

organizacyjnego Domu Pomocy Społecznej w Jasieńcu. Dalsze procedowanie nastąpi  

po zajęciu stanowiska przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Międzyrzeczu 

 

Ad.6 

Zarząd zapoznał się z projektem uchwały w sprawie ustalenia stawek czynszu za 1 m
2
 

powierzchni użytkowej lokali mieszkalnych. Ostatnia zmiana tej uchwała dokonywana była  

w 2020 r., dlatego należało ją zaktualizować. Wysokość stawek określona została na podstawie 

stawek jakie obowiązują dla lokali gminnych. Pan Czesław Toczyński przedstawił 

obowiązujące ceny i poinformował, że lokale takie mamy w Centrum Kształcenia 

Zawodowego i Ustawicznego, w Domach Pomocy Społecznej w Rokitnie oraz w Zespole 

Obsługi Placówek Opiekuńczo Wychowawczych. Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę  

Nr 103.2022 w sprawie ustalenia stawek czynszu za 1 m
2
 powierzchni użytkowej lokali 

mieszkalnych. 

Pan Czesław Toczyński zapoznał Członków Zarządu z tematem sprzedaży działek w Rokitnie. 

Zarząd Powiatu postanowił przygotować do sprzedaży 7 wymienionych działek. 

Zarząd zapoznał się z umową najmu obiektu sportowego w Liceum Ogólnokształcącym przez 

osoby fizyczne. Dariusz Orzeszko wyraził wątpliwość, czy ustalony czynsz jest właściwy. 

Zauważył, że obecnie koszty użytkowania znacznie wzrosły. Członkowie Zarządu Powiatu 

podzielili to stanowisko i Pani Starosta poleciła zasygnalizowanie tej kwestii kierownictwu 

szkoły. 

 

Ad.7 

Zarząd zapoznał się z decyzją Wojewody Lubuskiego zezwalającej Powiatowi 

Międzyrzeckiemu na prowadzenie placówki opiekuńczo-wychowawczej Dom Dziecka  
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Nr 3 w Skwierzynie oraz pismem dotyczącym zaleceń pokontrolnych w Domu Pomocy 

Społecznej w Szarczu. 

Pani Agnieszka Olender przekazała informację, że oficjalne otwarcie Domu Dziecka  

Nr 3 w Skwierzynie odbędzie się 24 październik a 2022 r. o godzinie 13.00. Natomiast na 

godzinę 12.00 w dniu 13 października 2022 r. zaplanowano spotkanie z dyrektorami szkół  

i nagradzanymi nauczycielami. 

Pan Zbigniew Świątek wyraził swoje obawy co do zachowania terminu wykonania nasadzeń 

kompensacyjnych drzew i krzewów w muzeum w Międzyrzeczu, które w związku  

z budową parkingu, nakazał wykonać Lubuski Wojewódzki Konserwator Zabytków. Pan 

Dariusz Orzeszko oznajmił, że na pewno zdążymy ze wszystkim na czas. Pan Czesław 

Toczyński zasygnalizował, że środki przeznaczone na ten cel należy wprowadzić do budżetu na 

najbliższym posiedzeniu Zarządu.  

 

Ad.8 

Przyjęto poprawiony wykaz jednostek organizacyjnych powiatu. W aktualnym wykazie 

uwzględniono nową placówkę Dom Dziecka Nr 3 w Skwierzynie oraz zmianę nr telefonu  

w Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Międzyrzeczu. 

 

Ad.9 

Zarząd przyjął protokół z posiedzenia Zarządu Powiatu: Nr 187.2022 z dnia  

28 września 2022 r. 

 

Ad.11 

Wolnych wniosków nie wniesiono. 
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PODPISY CZŁONKÓW ZARZĄDU 

 

1. Agnieszka Olender 

2. Zofia Plewa 

3. Roman Nowak 

4. Dariusz Orzeszko 

5. Zbigniew Świątek 

 
 

Protokołowała: Wioletta Lachowicz  
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